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     Túto nedeľu budem pozorne sledovať v televíznom prenose procesiu – ak sa pre 

známe okolnosti uskutoční – od kostola Betfagé na východnom úpätí Olivovej hory až 

do Jeruzalema, kde obyčajne končila, a to v kostole svätej Anny za takzvanou Levjou 

bránou. Každý rok, okrem pandémie, to bola nádherná slávnosť na pamiatku slávneho 

vstupu Pána Ježiša do Jeruzalema na začiatku týždňa, v ktorom mal podstúpiť smrť na 

dreve kríža. Túto procesiu vždy viedol miestny patriarcha v spolupráci s františkánmi 

a verte mi, bol to úžasný zážitok, ktorý som mal možnosť viackrát zažiť. 

     Poďme sa ale venovať tajomstvu dnešnej nedele. Ňou začíname prežívať vrchol 

pôstneho obdobia. Pred začiatkom každej svätej omše sa obyčajne pred kostolom 

požehnávajú ratolesti. V našich krajoch nazývané aj bahniatka, lebo sú to prvé jarné 

rozvinuté ratolesti. Pri požehnaní kňaz prečíta stať z evanjelia podľa Marka 11, 1-10, 

ale môže byť aj podľa Jána 12, 12- 16. Potom v sprievode slávnostne vstupuje do kostola 

a slúži svätú omšu, pri ktorej sa čítajú alebo spievajú pašie. Názov pašie je odvodený od 

latinského slova passio – umučenie. Tento liturgický rok je to podľa evanjelistu Marka 

14, 1-15,47 alebo 15, 1-39. 

     Viem, že mnohí kňazi, ktorí majú aj filiálne kostoly, sú pre dlhšiu liturgiu časovo 

obmedzení, nemajú možnosť sa podrobnejšie venovať v homílii a vysvetliť podstatu 

dnešnej slávnosti. Preto venujem toto zamyslenie najmä tým, ktorí túžite sa hlbšie vžiť 

do tajomstiev dnešnej nedele, ktorá nám predstavuje Ježiša Krista ako víťaza pred 

nástupom do rozhodného boja. Ježišove dni sú spočítané. Dnes vstupuje do Jeruzalema 

v slávnostnom sprievode, aby splnil, prečo prišiel na svet. Teda, prečo sa narodil. O jeho 

narodení v Betleheme sa dozvedáme len od dvoch evanjelistov, a to od Matúša 

a Lukáša, no o jeho utrpení a smrti na kríži sa dozvedáme od všetkých štyroch 

evanjelistov. Centrom jeho narodenia bola maštaľ v Betleheme a svedkovia narodenia 

boli len niektorí ľudia ako jeho rodičia, pastieri a Traja králi. No svedkami jeho utrpenia 

bolo celé mesto Jeruzalem, a to v dňoch, kedy Židia slávili najväčšie – veľkonočné 

sviatky. Pri svätých omšiach v Betfagé pri homílii zdôrazňujem, že Pán Ježiš počas 

svojho trojročného pôsobenia nikdy nechcel lacnú popularitu, keď urobil nejaký zázrak, 

ale v tomto prípade sa nechal oslavovať, lebo tak to bolo u proroka a Ježiš všetko do 

bodky plnil, čo bolo u proroka. Drzí a žiarliví farizeji ho oslovili, aby umlčal jasajúce 

zástupy, no on povedal, že ak zástupy nebudú kričať, tak budú kričať kamene. Tým im 

chcel povedať, že ak nebudú kričať aj oni, tak majú tvrdšie srdcia ako kamene. Ešte si 

všimnime jednu dôležitú skutočnosť. Králi aj v tej dobe, keď sa prevážali po meste 

a pomedzi svojich poddaných, tak sa dali viesť v zlatých kočiaroch ťahaných 

štvorzáprahom koní. Dnes sú to najluxusnejšie limuzíny. A čo Pán Ježiš? Opäť spĺňa 

proroctvo proroka, keď miesto koča alebo koňa pokorný vysadol na osliatko a vstupoval 

do Jeruzalema. 

     Ale všimnime si nadovšetko dnešné pašie. Pána Ježiša pri slávnostnom vstupe do 

Jeruzalema pozdravujú ako kráľa a vítajú ho palmovými ratolesťami, no tie sa neskôr 

menia na vojenské kópie, pomocou ktorých ho budú viesť ulicami mesta ako zločinca, 

buriča a bohorúhača. Zástupy mu kládli vrchné plášte, no čoskoro ho vojaci pozbavia aj 

jeho vlastných šiat, aby na ňom ľudská zloba ukojila svoje krvilačné vášne. 

     Milí priatelia, povzbudzujem vás, snažte sa prežiť tento týždeň s veľkou bázňou 

a vďačnosťou za tak nesmierny dar nebeského Otca, v ktorom nám dal svojho Syna, aby 

nás s nekonečnou láskou a obetou na dreve kríža oslobodil od večnej smrti, čo dokázal 

tým, že premohol smrť a slávne vstal z mŕtvych. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 

 


